



MUNICIPAL

# Gazette

MUNICIPALE

DE - OF

# Montreal

Organe officiel de la Corporation  
de la Ville de MontréalOfficial organ of the Corporation  
of the City of Montreal

CANADA

Cinquième année No 19  
Fifth year8 Juin 1908  
JuneLes abonnements sont reçus chez  
Le Trésorier de la Ville de Montreal,  
Hôtel de VilleLes autres communications doivent  
être adressées au directeur de  
"LA GAZETTE MUNICIPALE"  
Hôtel de VilleForward subscriptions to  
The City Treasurer of Montreal  
City HallAll other communications should be  
addressed to the managing-editor of  
"The Municipal Gazette"  
City Hall

TELEPHONE: MAIN 4240

Paraît le lundi matin

Published every Monday  
morningAbonnements \$2 par an  
Subscriptions a yearPayables d'avance  
Payable in advance

## DELIBERATIONS

### COMMISSION DES PARCS ET TRAVERSES

*Compte rendu de l'assemblée du 20 mai*

Sont présents: MM. les échevins Robillard, président, Mount, Couture, Major, Giroux, Stearns et Carter.

1.—M. l'échevin Laviolette se présente devant la Commission et demande que la Ville fasse l'acquisition, par voie d'expropriation ou par arrangement amiable, des terrains nécessaires à l'agrandissement du square Papineau. Ces terrains forment les encoignures Sud-est et Sud-ouest de l'avenue Papineau et de la rue Dorchester.

M. l'échevin Laviolette soumet aussi une lettre de MM. O. Latour et J.-B. Latour, propriétaires du coin Sud-est, offrant de céder leur terrain à la Ville pour \$11,500.

*Résolu:* De faire rapport recommandant que les terrains en question soient expropriés dans le but d'agrandir le square Papineau et d'exécuter une amélioration d'intérêt public.

2.—M. P. Butler, maître-cocher qui a obtenu de la Commission des Parcs, en 1903, la permission d'établir un kiosque privé sur le square Philippe, se présente devant la Commission et déclare que le surintendant de Police et l'inspecteur de la Cité menacent de le déloger.

*Résolu:* De prier M. le président et M. l'échevin Stearns de voir les Commissions de Police et de la Voirie à ce sujet.

3.—M. Williams, représentant d'une Association connue sous le nom de "Sons of England", demande la permission de décorer la statue de la Reine Victoria, square Victoria, le 25 du courant.

*Résolu:* D'acquiescer à cette demande et de prier M. Williams de s'entendre avec le surintendant des squares à ce sujet.

4.—Soumise une lettre de M. E. Dubois, demandant la permission d'établir un petit chemin de fer sur l'île Ste Hélène.

Renvoyée à une sous-commission composée de M. le président et de MM. les échevins Major et Couture.

5.—Une demande de M. H.-H. Hall, pour permission de donner certaines représentations sur l'île Ste-Hélène, est renvoyée à la même sous-commission.

6.—Soumise une lettre de M. Arthur Gagnon, secrétaire-trésorier de l'Association St Jean-Baptiste, demandant l'usage exclusif du parc La Fontaine pour la célébration de la fête Nationale Canadienne-française, le 23 et le 24 juin prochain.

### PARKS AND FERRIES COMMITTEE

*Report of meeting held the 20th of May.*

Present: Ald. Robillard, chairman, Mount, Couture, Major, Giroux, Stearns, Carter.

1.—Ald. Laviolette appeared before the Committee and asked that the City acquire by means of expropriation or by an amicable agreement, the necessary lands for the extension of Papineau square. These lands form the south-eastern and south-western corners of Papineau avenue and Dorchester street.

Ald. Laviolette submitted also a letter from Messrs. O. Latour and J. B. Latour, owners of the southeastern corner, offering to sell their properties to the City for \$11,500.

*Resolved:* That a report be made recommending that the said lands be expropriated for the purpose of extending Papineau square, and of making an improvement of public interest.

2.—Mr. P. Butler, master-carter, who obtained from the Parks Committee, in 1903, permission to establish a private kiosk of Philip square, appeared before the Committee and stated that the Police superintendent and the City surveyor threatened to turn him out.

*Resolved:* That the chairman and Ald. Stearns be instructed to see the Police and Road Committees in this connection.

3.—Mr. Williams, representing an association known under the name of "Sons of England", asked permission to decorate the statue of Queen Victoria, on the 25th instant.

*Resolved:* To grant said permission and to ask Mr. Williams to see the superintendent of squares in this connection.

4.—Submitted a letter from Mr. E. Dubois, asking permission to establish a small railway on Ste. Helen Island.

Referred to a sub-committee composed of the chairman and of Ald. Major and Couture.

5.—A petition from Mr. H. H. Hall, for permission to give certain entertainments on Ste. Helen's Island was referred to the same sub-committee.

6.—Submitted a letter from Mr. Arthur Gagnon, secretary of the St. Jean-Baptiste Association, asking for the exclusive use of La Fontaine Park for the celebration of the National French Canadian festival, on the 23rd and the 24th of June next.